

## EDITORIAL

No doubt thanks in part to CAANS' association with the Canadian Federation for the Humanities and Social Sciences, whose annual conference themes ("Citizenship," "the City," "Confluence," "Bridges") always seem to invite reflection on the component ethnicities of Canadian society, we nowadays hear more conference papers and receive an increasing number of articles on the Dutch and Flemish immigrant experience in Canada. Readers will recall that our 2004 double issue was the book *The first Dutch settlement in Alberta*, letters of early settlers edited by Donald Sinnema, which we co-published with the University of Calgary Press. This issue has similar subjects. Timothy Nijhof and Catharina de Bakker's paper, and that of Inge Genee and Christie Nemeth, were read at the CAANS conference at the University of Manitoba in May 2004; William van Doodewaard's article came in over the transom. We hope this widening of your Journal's field of interest is to your liking.

## DE LA RÉDACTION

C'est sans doute grâce en partie aux liens de l'ACAEN avec la Fédération canadienne des sciences humaines, qui choisit pour ses congrès annuels des thèmes (la citoyenneté, les confluences, les ponts, la ville) semblant inviter à réfléchir sur les ethnies qui composent la société canadienne, que les expériences des immigrants néerlandais et flamands au Canada font plus souvent, aujourd'hui, l'objet des communications lues à nos réunions annuelles et des articles soumis à notre Revue. Les lecteurs se rappelleront en effet que notre numéro double pour 2004, c'était le livre *The first Dutch settlement in Alberta*, des lettres d'immigrants éditées par Donald Sinnema, que nous avons publié conjointement avec la University of Calgary Press. Le présent numéro traite de sujets pareils. Vous trouverez ici les communications de Timothy Nijhof et Catharina de Bakker, et celle d'Inge Genee et de Christie Nemeth, toutes deux lues à notre réunion à l'University of Manitoba en 2004; l'article de William van Doodewaard, par contre, est inédit. Nous espérons que cet élargissement de la matière traitée dans notre Revue vous intéressera.

Basil D. Kingstone.